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SESJA RADY GMINY NĘDZA 
26.11.2012 roku 

godz.15
30 

 

PROTOKÓŁ NR   XXX / 2012 
Lista obecności stanowi załącznik do Protokołu. 
 
Ad. 1 
 
Przewodniczący RG Gerard Przybyła dokonał otwarcia sesji stwierdzając prawomocność obrad; na 
sesję przybyło 12 radnych ; nieobecni radny Rafał Lincner, radny Krystian Placzek i radna Renata 
Bienia. 
Przewodniczący RG zwrócił się do wszystkich obecnych o „uczczenie minutą ciszy” zmarłego 
tragicznie sołtysa wsi Nędza Mariusza Pendzicha . 
 Przewodniczący RG poinformował radnych ,że wpłynął wniosek Wójta Gminy o wycofaniu projektu 
uchwały i przyjęcie nowego projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok; 
skarbnik gminy mgr inż. Katarzyna Paszenda wyjaśniła ,że zostanie zakupione umundurowanie dla 
członków OSP jeszcze  w tym roku , innych zmian nie wprowadzono. 
Radny Julian Skwierczyński odczytał treść „wniosku formalnego” o przerwanie sesji i procedowanie w 
dniu 3 grudnia 2012r. – ze względu na tragiczną śmierć sołtysa( zał. do Protokołu).Po dyskusji 
Przewodniczący RG poddał wnioski pod głosowanie: 

1) za wnioskiem Wójta Gminy o zmianę w porządku obrad przy 12 głosujących , za głosowało 12 
radnych ( jednogłośnie )- wniosek przyjęto. 

2) za wnioskiem radnego Juliana Skwierczyńskiego przy 12 głosujących , za głosowało 2 
radnych , przeciw głosowało 8 radnych ,2 radnych wstrzymało się od głosowania – wniosek 
nie został przyjęty; Przewodniczący RG zaapelował o procedowanie w dniu dzisiejszym  w 
atmosferze spokoju. 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

 
1. Otwarcie sesji -stwierdzenie prawomocności obrad. 

    WNIOSEK  - zakup umundurowania dla członków OSP…… 
2.  Zatwierdzenie Protokołu Nr XXIX /  2012 z poprzedniej sesji .      
3.  NFORMACJA PRZEWODNICZĄCEGO RADY GMINY o działaniach podejmowanych w okresie  
     między sesyjnym. 
4.  SPRAWOZDANIE WÓJTA GMINY o pracach realizowanych w okresie  między sesyjnym   
    i z wykonania uchwał Rady Gminy . 
5.  PODEJMOWANIE UCHWAŁ W SPRAWIE: 

1) ustalenia stawki opłaty  za gospodarowanie odpadami komunalnymi; 
2) terminu ,częstotliwości i trybu uiszczania opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi ;  
3) określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości  i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną 
przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi; 

4) określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej 
przez właścicieli nieruchomości; 

5) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie do gminnego zasobu nieruchomości - nieruchomości 
stanowiących własność Skarbu Państwa; 

6) wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy 
nieruchomości położonych w sołectwie Babice na czas nie dłuższy niż 10 lat;  

7) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu tego samego lokalu; 
8) zmian w budżecie gminy na 2012 rok.; nowy projekt  
9) zmieniająca Uchwałę Nr XIX/130/2011 Rady Gminy Nędza z dnia 12 grudnia 2011r. w sprawie: 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nędza; 
6.  INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH – odpowiedzi na zgłoszone  interpelacje.                                               
7.  WOLNE WNIOSKI I INFORMACJE . 

1) Prezes RIO w Katowicach -  wystąpienie pokontrolne  ; 
2) Zarząd Dróg Wojewódzkich w Katowicach – remont nawierzchni DW 915 w m. Zawada Ks. 

remont  nawierzchni DW    922 w m. Nędza; 
       3)   Komenda Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej w Raciborzu- pomoc finansowa na zakup  
                                                                                                                      samochodu; 
       4)  „NAPRZÓD” Rydułtowy  - górne stawki opłat ; 
 
8.    ZAMKNIĘCIE SESJI . 
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Ad. 2  
 
Do Protokołu Nr XXIX / 2012  sesji w dniu 29 października 2012r. wniesiono uwagi: 

1) radny Henryk Postawka  - taka treść jest nie do przyjęcia ; 
2) radny Julian Skwierczyński złoży pismo w sprawie stanowiska do treści Protokołu;  
3) Przewodniczący RG stwierdził że zapisy Protokołu odzwierciedlają przebieg sesji, nie 

naruszają zapisów Statutu Gminy  -zakończył dyskusję. 
 
Rada Gminy przy 12 głosujących , 9 głosami za, 2 głosami przeciwnymi i 1 głosem wstrzymującym się 
zatwierdziła Protokół Nr XXIX / 2012.  
  
Ad. 3 
 
Przewodniczący RG poinformował ,że pełnił cotygodniowy dyżur w Urzędzie Gminy i brał udział w 
posiedzeniach Komisji. 
 
Ad. 4 
 
Radny Jan Francus zapytał o cel spotkania w Gaszowicach; Wójt Gminy Anna Iskała odpowiedziała, 
że spotkanie   poświęcone było uzgodnieniom zapisów przedkładanych na sesji uchwał związanych z 
prowadzoną wspólną polityką gmin wiejskich , wprowadzaniu zapisów odpowiadających małym 
gminom , duże miasta mają inne problemy ; przygotowywane będą specyfikacje pod przetargi  , 
określić należy strukturę odpadów ,koszty ponosić będzie Gmina. 
Radny Julian Skwierczyński zapytał ,jaki interes ma Gmina przy wykupie prywatnej drogi do 
Orzeszkowa; Wójt Gminy odpowiedziała ,że Orzeszków to osada w Gminie Nędza, w 
wyremontowanym tam domu będzie ośrodek dla dzieci rodzinkowych  ,więc nie jest to żadna droga 
prywatna ,  na zebraniu wiejskim w Zawadzie Ks. mieszkańcy wnioskowali o odtworzenie drogi do 
Łęższczoka , fragmenty tych dróg stanowią własność Agencji Nieruchomości Rolnych i Skarbu 
Państwa, będzie to droga o ograniczonej nośności , ze względu na rosnące tam drzewa, na pewno nie 
będzie to droga dla Smotryckiego . 
 
Ad. 5 
 

Ze względu na pakiet czterech przedłożonych projektów uchwał związanych z usuwaniem odpadów w 
Gminie wchodzących w życie od 1 lipca 2013 roku ustalono ,że projekty zostaną omówione i 
przedyskutowane, a następnie poddane pod głosowanie. 
 
Inspektor mgr inż. Ilona Zoń  omówiła procedurę postępowania  , Gmina nie zlecała wyceny kosztów 
stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, stawki są wyceniane od 10 zł  do 13 zł za 
selektywną zbiórkę na 1 mieszkańca ,zaś Firmy wyceniają usługę nawet na 16 zł ,jako podstawę 
przyjęto wielkość odpadów zebranych za I półrocze 2012 r. i obsługę 1 etatu w Urzędzie , termin 
pierwszych wpłat uzgodniono na 15 lipca 2013r. ,bo budżet gminy musi mieć środki ,aby zapłacić za 
wywóz , szczegóły określi się w regulaminie utrzymania czystości ,który zostanie przedłożony do 
uchwalenia,   będzie punkt selektywnej zbiórki odpadów , nie są uwzględniane odpady budowlane , 
przedłożony wzór deklaracji to nie ankieta ,ale zobowiązanie związane z konkretnym wyliczeniem 
ceny ; radny Henryk Postawka powiedział ,że dla rodziny np. 5-osobowej koszty wywozu śmieci na 
pewno znacznie wzrosną; Wójt Gminy potwierdziła ,że ostateczne koszty zostaną ustalone po 
przetargu ; Przewodniczący RG powiedział ,że przy takich cenach zyskają osoby samotne i rodziny  3-
osobowe , zapytał kto wyposaży mieszkańców w kubły , w worki ,kto określi ilość odpadów; Wójt 
Gminy potwierdziła ,że będzie to określone w regulaminie oraz w specyfikacji przetargu; radny Julian 
Skwierczyński zapytał gdzie są konkretne wyliczenia , na papierze niczego radnym nie przedłożono , 
kto i kiedy poinformuje o punkcie selektywnych zbiórki odpadów , do czego będą ładowane papier i 
tektura ; Wójt Gminy odpowiedziała ,że punkt taki powstanie na terenie byłej roszarni ,jest tam hala 
odpowiadająca stawianym warunkom , koszty eksploatacji to położenie warstwy papy na dachu oraz 
koszt dzierżawy ; Wicestarosta Andrzej Chroboczek potwierdził ,że obowiązek na gminy w zakresie 
odbioru odpadów komunalnych nałożyła ustawa, na pytania dotyczące postępowania w tym zakresie 
można będzie udzielać odpowiedzi po przetargu , pewne zasady wypracują też same firmy ; Wójt 
Gminy stwierdziła ,ze nikt nie policzył kosztów z budżetu gminy z tytułu likwidacji „dzikich wysypisk”, 
które na pewno mają zniknąć w gminach po wprowadzeniu tych przepisów , po prostu to się nie 
będzie opłacało mieszkańcom ,skoro wszystko może zostać wywiezione z posesji;  radny Karol 
Kalemba zapytał o sposób wypełniania deklaracji ; Wójt Gminy potwierdziła ,że wzór jej wypełnienia 
zostanie przedstawiony w Gazecie Samorządowej ; radna Gizela Marondel zapytała o placówki 
oświatowe- zasady wywozu zostają bez zmian . 
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Radny Henryk Postawka zgłosił wniosek formalny : w § 2 : zmniejszyć stawkę opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi ,jeżeli odpady komunalne są zbierane i odbierane w sposób 
selektywny z kwoty 11 ,00 zł do kwoty 10,00 zł ;  wniosek przegłosowano;  
Rada Gminy przy 12 głosujących , 7 głosami za, 4 głosami przeciwnymi i 1 głosem wstrzymującym się  
wniosek przyjęła. 
 
Radny Julian Skwierczyński zgłosił wniosek formalny : w § 1  zmniejszyć stawkę opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi z kwoty 22,00 zł do kwoty 16,00 zł ; wniosek przegłosowano; 
Rada Gminy przy 12 głosujących , 1 głosem za, 10 głosami przeciwnymi i 1 głosem wstrzymującym 
wniosek odrzuciła. 
 
Przewodniczący RG poddał projekty uchwał pod głosowanie: 
 

1) Rada Gminy przy 12 głosujących , 10 głosami za, 2 głosami przeciwnymi i 0 głosów 
wstrzymujących się przyjęła Uchwałę Nr XXX/ 234 / 2012 w sprawie ustalenia stawki opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi . 

2) Rada Gminy przy 12 głosujących , 11 głosami za, 1 głosem przeciwnym i 0 głosów 
wstrzymujących się przyjęła Uchwałę Nr XXX/ 235 / 2012 w sprawie terminu , częstotliwości 
i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

3) Rada Gminy przy 12 głosujących , 10 głosami za, 1 głosem przeciwnym i 1 głosem 
wstrzymującym się przyjęła Uchwałę Nr XXX/ 236 / 2012 w sprawie określenia 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za 
uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi.  

4) Rada Gminy przy 12 głosujących , 12 głosami za, 0 głosami przeciwnymi i 0 głosów 
wstrzymujących się przyjęła Uchwałę Nr XXX/ 237 / 2012 w sprawie określenia wzoru 
deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 
właściciela nieruchomości. 

 
Przystąpiono do omawiania  pozostałych projektów uchwał : 
 

5) Wójt Gminy potwierdziła ,że wymienione działki to droga do Orzeszkowa i na Trawniki, jako 
własność Agencji Rynku Rolnego zostaną przekazane Gminie nieodpłatnie , o te drogi 
wnioskuje również osoba prywatna, radni mogą nie przyjąć projektu uchwały -dróg, ale wtedy 
nie będzie możliwości korzystania z nich przez inne osoby , miasto Racibórz nie wyraża 
chęci nabycia , Gmina może posiadać majątek w innej Gminie ;dyskusję zakończono. 

 
Rada Gminy przy 12 głosujących , 11 głosami za , 1 głosem przeciwnym i 0 głosami przeciwnymi 
przyjęła Uchwałę Nr XXX/ 238 / 2012 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie do 
gminnego zasobu nieruchomości – nieruchomości stanowiących własność Skarbu Państwa.  
 

6) Wójt Gminy potwierdziła ,że wymienione działki  dzierżawione są od 3 lat  przez 
Stowarzyszenie  Wędkarstwa Sportowego „Babiczok” ,  proponuje się przedłużyć umowę na 
okres do 10 lat , dbają o utrzymanie czystości , ponieśli nakłady na akwen, na zarybianie , 
postawili tam wiaty ,ławki ; dyskusję zakończono. 

 
Rada Gminy przy 12 głosujących , 11 głosami za , 0 głosów przeciwnych i 1 głosem wstrzymującym 
się  przyjęła Uchwałę Nr XXX / 239 / 2012 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości położonych w sołectwie Babice na 
czas nie dłuższy niż 10 lat. 
( obecni na sali członkowie Babiczoka podziękowali radnym za przyjęcia uchwały). 
 

7) Wójt Gminy poinformowała , że konieczna jest zgoda Rady na zawarcie kolejnej  umowy 
najmu pomieszczeń biurowych dla Stowarzyszenia Kobiet Aktywnych i ich Rodzin ; nie 
zgłoszono żadnych pytań. 

 
Rada Gminy przy 12 głosujących , 12 głosami za ( jednogłośnie )  przyjęła Uchwałę Nr XXX / 240 / 
2012 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu tego samego lokalu . 
 

8) skarbnik gminy omówiła proponowane zmiany w budżecie gminy ; Przewodnicząca Komisji 
Rozwoju Gospodarczego i Finansów Alicja Kowol potwierdziła pozytywną opinię. 
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Rada Gminy przy 12 głosujących , 12 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę nr XXX / 241 / 
2012  w sprawie  zmian w budżecie gminy na 2012 rok. 
 

9) skarbnik gminy odczytała proponowane zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej ; 
Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Alicja Kowol potwierdziła 
pozytywną opinię. 

 
Rada Gminy przy 12 głosujących , 12 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę nr XXX / 242 / 
2012  zmieniającą Uchwałę nr XIX / 130  /2011  Rady Gminy Nędza z dnia 12 grudnia 2011r. w 
sprawie : Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nędza . 
 
O godz. 17

50
  radny Julian Skwierczyński zgłosił Przewodniczącemu RG , że ze względu na 

spotkanie w Zawadzie Ks.  wychodzi z sali obrad. 
 
 O godz.18

10
 salę obrad opuściła radna Beata Widera. 

 
Ad. 6 
Wójt Gminy odpowiadała na sesji na zgłoszone na poprzedniej sesji interpelacje : 

1) odczytała treść odpowiedzi na zapytanie radnego Juliana Skwierczyńskiego dot. podania do 
publicznej wiadomości uchwały nr XXVIII-206-2012 ; 

2) odczytała treść odpowiedzi na zapytanie radnego Juliana Skwierczyńskiego dot. sprzedaży 
działki bez zgody RG ; 

3) poinformowała radnych ,że przeciwko Firmie DEKBUD toczą się dwie sprawy sądowe: 
pierwsza dotyczy ostatniej raty czynszu dzierżawnego i odsetek, druga dotyczy dodatkowych 
kwot za wybrany żwir, sprawy te nie przyniosły Gminie szkody , dostanie to co się należy  ; 

 
Przewodnicząc RG poinformował ,że wnioski dotyczące budżetu gminy na 2013 rok można kierować 
do Wójta Gminy do 4 grudnia; sesja budżetowa odbędzie się zgodnie z planem 17 grudnia. 
 
Wójt Gminy poinformowała ,że radni dostali w materiałach na sesję  Wystąpienie pokontrolne Prezesa 
RIO w Katowicach z dnia 2 listopada 2012 roku; nie sprawdziły się donosy do RIO i NIK  , fundusz 
sołecki nie został uchylony przez RIO, w czasie kontroli poprawiono i usunięto te zapisy , co do 
których inspektorzy mieli zastrzeżenia , za remont w Babicach pozostało do ściągnięcia ok.1 tyś. zł, 
komornik miesięcznie ściąga należną kwotę, można dokonać takiego potrącenia należności z 
zobowiązania , w 2011 roku zakupiono nowy program komputerowy do obsługi budżetu gminy , salda 
nie zostały zmienione; skarbnik gminy przedstawiła radnym wydruki z programu , strony Wn/Ma  
odzwierciedlają zapisy księgowe;  Wójt Gminy wyjaśniła ,że kwota 200 tyś. zł wynikała z udzielonej 
promesy po powodzi , zostały wyremontowane 2 mostki w Ciechowicach i 1 w Łęgu , mając 
zapewnione środki przystąpiono w Gminie do robót –ogłoszono przetarg, sporządzono kosztorysy, nie 
było żadnych malwersacji , umowa została nadesłana z Ministerstwa, środki wpłynęły do budżetu, 
działki dla Th-beton  sprzedano zgodnie z ofertą ,która była o 200 tys. wyższa od pozostałych , oferent 
zapisał ,że za każdy metr zapłaci po 48 zł , Komisja po dyskusji postanowiła kwoty przeliczyć i taką 
ofertę przyjąć, wyjaśniono to inspektorom RIO . 
 
Ad. 7 
 
Radni zapoznali się z treścią pism przesłanych do wiadomości w materiałach na sesję. 
 
 Skarbnik gminy mgr inż. Katarzyna Paszenda  przedstawiła radnym w wersji elektronicznej  : 

 PLAN dochodów budżetu na 2013 rok; 

 PLAN wydatków budżetu na 2013 rok; 

 projekty zostaną zmienione o kwotę 2 400 000,00 zł , które Gmina otrzymała na budowę 
kanalizacji w Ciechowicach ;  

 ZESTAWIENIE  planowanych wydatków w ramach Funduszu Sołeckiego . 
 
Ad. 8  
 
Przewodniczący RG po stwierdzeniu ,że wyczerpano porządek obrad , nie ma więcej pytań i 
wniosków zamknął sesję Rady Gminy Nędza w dniu  26 listopada 2012 roku - godz. 19

00
  . 

 
Na tym Protokół zakończono. 
 
Protokołowała K. Tront 


